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Világosság   és     Élet 
a hatvani Egyházközség lapja 

 

               KARÁCSONY      
Megszületett Jézus Krisztus! … 

Mondják: Szép ünnep a Karácsony! Szép ünnep, de nem csak azért, mert a családok összejönnek, 
együtt ünnepelnek. Nem is azért, mert finom ételeket fogyaszthatunk és nem is azért, mert 
ajándékokat kaphatunk, hanem azért, mert amit sugároz minden advent, és Akire Karácsony 
ünnepén rátalálhatunk, Jézus Krisztus, Akire rátaláltak a pásztorok, az első szent estén. Ezért szent 
ünnep a Karácsony! Igaz, akkor, hétköznap volt. A pásztorok ugyanúgy őrködtek a nyáj felett, az 
emberek a fogadókban ettek - ittak és élték mindennapi életüket. A betlehemi istálló is olyan volt, 
mint más hétköznap.  Az állatok már - már nyugovóra tértek, akárcsak előző este. De valami mégis 
más volt  azon az éjszakán. Angyalok jelezték azon az  éjszakán: „Üdvözítő született ma nektek, az 
Úr Jézus Krisztus, Dávid városában.” (Lk 2, 11). Megszületett Jézus Krisztus! Teljesen magára vette 
az emberi élet minden földi valóságát! Jézus Krisztus eljött, hogy  elkísérjen minket földi életünkön át, 
egészen az Ő Atyjának örök Országába. Örülhetünk, nemcsak Karácsonykor, hanem a 
hétköznapjainkban is!  Örülhetünk, örömeinkben és szomorúságainkban is!  Örömre bíztat Pál 
apostol is: „Örüljetek az Úrban mindenkor! Ismét mondom: örüljetek!” (Fil 4, 4). 
Az apostol sem azt mondja, hogy csak karácsonykor örüljünk, amikor Krisztus születését ünnepeljük, 
és nem azt, hogy legközelebb majd húsvétkor örüljünk, amikor Krisztus legyőzte a halált, feltámadt, 
hanem azt mondja: hogy örüljünk Jézus Krisztusnak mindenkor!  
Lehetnek bennünk aggodalmak, de nem lehet bennünk félelem. Félelem nélkül kell élnünk, tudva, 
hogy dolgaink rendeződnek, mert a nagy Isten itt van velünk.  Ezért, lesz betevő falatunk. Lesz mibe 
öltözködni. Mindig lesz akihez szólhatok és lesz majd akit szerethetek, vagy aki viszont szeret. 
A betlehemi Kisded, az első karácsonykor, beragyogta ezt a földi éjszakáját,ami az Isten szeretetét, 
nagyságát tükrözi. 
Higgyétek el, Őt igenis érdekli, hogy mit eszünk, mit iszunk, van - e ruhánk, de főleg az érdekli,  
hogyan érezzük magunkat lelkileg… Istent, az is érdekli, hogy ha betegek vagyunk, és látja amikor 
fájdalmak között várjuk a szenvedések enyhülését, a gyógyulásunkat!  
Azért született meg és azért élt a földön az Úr Jézus, hogy Megváltson bennünket és örök életet 
ajándékozzon mindnyájunknak. De ezen túl, mégsem kerülte el a figyelmét az élet anyagi része sem. 
Amikor imádkozott, Ő is megszólította az Atyát: „mindennapi kenyerünket add meg nekünk ma” (Mt 
6, 11). Isten nem azért jött közénk, mert útálta a földi élet anyagi részét, hanem, hogy még jobban 
megszentelje életünket. Ide jött, ahol a világ a legvilágiabb, ahol a föld a legérzékenyebb. Emberi 
testben lépett be Isten az időbe és a világunkba, hogy segítségünkre legyen. 
Jézus Krisztus megszületése azt is jelenti, hogy Isten különösen szeret minket, és Ő komolyan veszi 
a testi - lelki életünket! Eljött közénk, egészen addig a pontig, ahol mind testi, mind lelki értelemben, 
az éhezés, a fázás, a szomjúság, a szenvedés és a halál problémájával küzd az ember!  
Isten jól tudja, mit jelent embernek lenni, és mit jelent az, hogy „a lélek kész, de a test erőtlen”. 
De, Jézus is jól ismerte az emberi élet terheit, teherbírását. Ha a Karácsonyból, Jézus születéséből 
merítünk erőt, akkor nyugodtan élhetünk a mában, a holnapban és azután!  
Kívánom, hogy  tapasztaljuk meg mindnyájan, Isten szeretetét, gondoskodását, mellyel bennünket 
napról -  napra, csodálatos módon eláraszt életünk minden területén, és akkor teljes lehet az 
örömünk, most Karácsonykor és életünk minden napján! 

Szeretettel kívánunk, örömteli, kegyelemben gazdag Karácsonyt, és Boldog Új Esztendőt, 
kedves Mindnyájuknak és Családtagjaiknak! 

Gesztesi Imre püspöki tanácsos kisegítő                                                Koza József prépost, kanonok plébános  
 

 



 

            Vannak külső okok, mint például a világ lehúzó hatása, ami  miatt elfogy a lelki erőnk.  

 
 

Sajnos, évek alatt eltolódtak a hangsúlyok a Karácsony lényegéről. Túl 
sok minden, és mindenki kerül a középpontba az ünnep alkalmával, csak 
Jézus Krisztus nem, akiről szól az ünnep.  Nézd csak, kire, kikre 
gondoltál, vagy kit, kiket ajándákoztál meg, és közben Ő, akinek a 
születésnapja van, Róla megfeledkeztél, és Őt kizártad az 
ajándékozásból, életedből! Ugye, borzasztó érzés az, ha egy számunkra 
idegen helyre megyünk, és nem fogadnak szívesen. Elszomorodunk, ha 
nem kívánatos személyek vagyunk és csalódást érzünk, mert nem 
akarnak el, vagy befogadni. Ez az érzés mindnyájunkat szokott 
frusztrálni… A Szentírásban olvassuk: Isten, a „saját világába jött, és az 
övéi nem fogadták be Őt.” (Jn 1, 11). Emlékezzünk arra, amikor a 
napkeleti Bölcsek keresték az újszülött Messiást, és Heródes, Jézust 
kerestette, mert már akkor meg akarta öletni. Alig születik meg Jézus, és 
máris menekülnie kell szüleivel, hogy életben maradhasson! 
Ennek ellenére, Ő a világosság, Aki fényt ad, és mutatja az utat.  
 

Vajon mi meg tudjuk fogalmazni, hogy mi hiányzik az életünkből? Házastárs, gyermek, unoka, barát, 
vagy Valaki más? Sajnos, nem élünk Jézus Krisztussal, mert mások sem élnek Vele. Sokszor van, 
hogy nem látjuk értelmét az életnek, a kitartásnak, a szolgálatnak. Sokan belefáradnak és elfásulnak 
a nehéz élethelyzetekbe, például, amikor valamelyik házastárs nem kap jó szót egy végighajtott nap 
után. A gyermek pedig úgy él a családban, hogy senkinek nincs ideje rá! Vagy a nagyszülők, úgy élik 
meg, hogy ők már teherré lettek. Ugyanez van sok munkahelyen, ahol semmi nem lényeg, csak a 
teljesítmény, és lélekölővé, robottá válik a munka! És sajnos, ez jellemez bennünket sokszor lelki 
életünkben is, amikor lelkileg is teljesen lemerülünk. Van megoldás? Igen ! Izaiás próféta mondta : „.. 
akik az Úrban bíznak, erejük megújul, szárnyra kelnek, mint a sasok, futnak és nem lankadnak el, 
járnak és nem fáradnak bele!” A pásztorok jutnak eszembe, akik szegényen és dolgukat végezve 
élnek a pusztában. A pusztában, ahol sokszor minden egyhangú, sőt, időnként unalmas és túl 
fájdalmas. Mi ugyanígy élünk, és titkos vágyunk a boldogságunk forrását megtaláláni. Sajnos, olyan 
könnyen értéktelen lesz minden, ha nem becsülnek meg minket! Oly hamar belefáradunk a család 
fenntartásába, és oly fárasztó lesz egy - egy nap… Milyen jó lenne, ha egy angyal beragyogná 
napjainkat, és az angyal szavai által, újra feléledne a remény bennünk! Akkor találnánk meg a tartós 
boldogságot!  De amíg Jézust nem találjuk, nem akarjuk barátunknak, testvérünknek, igazi 
megoldásokat sem fogunk találni problémáinkra. 
Istenre van szükségünk! Szükségünk van egy igaz Atyára! Szükségünk van Jézus Krisztusra, Aki 
osztozik velünk mindazon, ami az Övé. Szükségünk van a Vigasztaló Szentlélekre, Aki úgy vigasztal, 
ahogy ember arra nem képes. Igen, szükségünk van az Istenre, Aki mindig velünk van, bátorít, ha 
kell, erőt ad, és szeret akkor is, ha épp elrontottunk valamit! Természetesen, lehetnek és vannak is 
emberek az életünkben, csak arról ne feledkezzünk el, hogy az emberek nem élnek örökké! Nem 
tudjuk, hogy mi meddig élünk, és azt sem, hogy drága szeretteinknek meddig örülhetünk itt, a földi 
életben!  Karácsonyi örömünk az is, hogy Jézus Krisztus viszont, ma is élő személy. Ő mondta:  
„Íme én veletek vagyok minden nap a világ végéig.” (Mt 28, 20 b). Jézus születésével, új korszak 
kezdődött mindnyájunk életében. A mindennapok megváltoztak. Kell - e ennél több? Kell - e ennél 
jobb, mint az, hogy Isten soha nem hagy el, mindig velünk van, és ha mi is Vele vagyunk, biztos, 
hogy megáldja jótetteinket, szavainkat, terveinket! El  kell határoznunk: mi az éveinket Istennel 
akarjuk élni! Akarom, óhajtom, vágyom az Ő jelenlétére, a szentségekben, az egyházban, a 
plébániámon, a családomban, a munkahelyemen, az iskolában, és életem minden területén. 
Engedjük be Őt lelkünkbe, otthonainkba! Bízzunk Benne, minden nap, és keressük Vele és Általa a 
boldogságunkat, és akkor életünk nem marad sötétségben!  
                       Karácsony, értünk történt, hogy örök boldogságunk, örök életünk legyen! 
Éljük át a Karácsony mai pompája, és díszessége mellett, az első Karácsony örömét, és akkor, 
tudunk majd igazán örvendezni, Jézus Krisztus születésének! 
 

 
 



 

                  Velünk az Isten!  Kérdés, hogy mi hol vagyunk?  Vele vagyunk - e?  

   

Minden ember keresi a boldogságot. Nagyon hamar azonban ráébrednek, 
hogy nem azt találták, amit kerestek.  A pillanatnyi, gyorsan múló 
boldogságkereséseknek rendszerint csalódás, fájdalom, keserűség a 
vége. Újra és újra, ismétlődnek a kudarcok, és ezek idővel kedvetlenné, 
boldogtalanná, keserűvé teszik az ember életét. 
A Biblia azt tanítja, hogy a boldogság egyedül Istentől származik.  
Ember csakis Istennel és az Ő segítségével lehet boldog. A boldogság 
nem attól függ, hogy hol, milyen körülmények között vagyok, hanem attól, 
hogy kivel vagyok kapcsolatban. Amennyiben Istennel van szoros 
kapcsolatom, boldog leszek, függetlenül attól, hogy éppen beteg vagyok, 
vagy nehéz az életem. 
 

Amikor Assisi Szent Ferenc először készítette el azt a kis Betlehemét, ott az erdőben, egy 
sziklahasadékban és kihívta oda a ferences testvéreket, akkor meztelen lábával állt ott, didergett és 
tele volt lelke hálával, szeretettel. Akkor azt mondta: „Istenem, Istenem, szinte lehetetlen elképzelni, 
hogy Te ennyire szereted az embert!”  
Kezdettől fogva szeret Isten minden embert, de igazán, Isten végtelen szeretete, Jézus születésekor 
lett nyilvánvalóvá számunkra. Az első Karácsony óta, személyesen, láthatóan, velünk az Isten! 
Velünk van, és elkísér bennünket egész életünkben. Nemcsak az ünnepeken, hanem  a 
hétköznapokba is! Mert, Velünk az Isten, ezért nem félünk!  Mert, Velünk az Isten, ezért nem vagyunk 
magányosak, nem vagyunk egyedül!  Mert, Velünk az Isten, a gyászunkban is vigasztal!  Mert, 
Velünk az Isten, Ő gyógyít, és erősít, segít elérni a végső célunkat is! Velünk van az Isten, nem csak 
most, de örökkön – örökké velünk marad! 
Ma a világ lelki válságban szenved. Minden eddigi értékünk lassan a süllyesztőbe kerül. 
Értékveszteségünk legmélyebb gyökere az, hogy megfeledkeztünk a velünk lévő Istenről…. 
Sokszor, még a hívőknek sem jelent valóságos jelenlétet az életükben. Az életünket nem akarjuk, és 
nem engedjük, hogy Isten irányítsa, hanem mi akarjuk irányítani. Szűz Mária példája mutatja nekünk, 
lehet úgy élni és dolgozni, hogy Isten legyen életünk értelme és középpontja. Sokkal boldogabban 
élhetnénk, ha Istent befogadnánk, és együtt élnénk Vele. Szűz Mária és Szent József megtudta a jó 
hírt az angyaltól, hogy velük van az Isten, és hitték is ezt.  Szűz Mária és Szent József együtt megy 
Betlehembe a még számukra is láthatatlan Istennel. Jézus megszületése után, együtt élnek Vele. 
Együtt megy a családdal a jeruzsálemi templomba is. A gyermek Jézust egyformán szeretik és 
gondoskodnak Róla. Együtt imádják az Istent, Jézusban, és együtt is szolgálják. Tudták, és érezték, 
ha Isten, Jézusban itt van velük, akkor a barlang már mennyország, az istálló pedig királyi palota.  
Ne keseredjünk el, ha időnként úgy érezzük, hogy egyedül maradtunk, nincs  aki segítsen rajtunk, 
vagy túl gyengének érezzük magunkat az életünk mindennapos küzdelmeiben. Soha ne feledjük el: 
Isten velünk van! Jézus Krisztus azért lett emberré, hogy testközelből megtapasztalhatóvá tegye 
számunkra Isten végtelen szeretetét, jóságát és kegyelmét. 
Velünk az Isten! Ő a maga végtelen távolságából kilépett és megjelent közöttünk! Jézus szemeivel 
tekint reánk. Tekintete nem hideg, mint egy idegené, és nem is gúnyos, nem is megvető, pedig ismeri 
bűneinket, gyengeségeinket. Jézus, Isten szeretető szemével néz bennünket! Isten, Atyánkként,  
kezdettől fogva szeretet minket! A keresztség szentségében, fogadott minket gyermekévé. Azóta, 
atyai gondoskodással rendezi életünket, sorsunkat.  Aki komolyan veszi, hogy Isten gyermeke, az a 
szegénységben is érezi, hogy emberi élete, a szerető mennyei Atya kezében van.  
Jézus Krisztus emberré lett azért, hogy megmentsen minket. Ha senki más nem élne a földön csak 
te, Ő akkor is eljött volna ide hozzád, és érted. Tehát engedjük meg, hogy megvalósuljon az 
életünkben az a cél, amiért Jézus ide eljött. De, azt is kell látnunk, hogy nemcsak az Isten van velünk, 
hanem vannak még más személyek is. Ezért van egy másik dolgunk is Krácsonykor, és Karácsony 
után is!  A dolgunk: szeretni és segíteni a közelünkben élőknek abban is, hogy ők is észrevegyék, 
velünk az Isten, és ők is megtalálják Jézus Krisztusban a Megváltót, aki annyira szeretett 
mindnyájunkat, hogy emberi testben született meg e földre. Legyünk hálásak ezért Neki is!  
 

 
 



           A HATVAN - BELVÁROSI  EGYHÁZKÖZSÉG  LELKIPÁSZTORI  TERVE - 2017. évre. 
- Január 20 – án, péntek, de: 10 ó megtartjuk a Szt. Sebestyén ünnepünket. 
- Február  25   – én szombaton este: 18 : 00 órától  lesz az Egyházközségi Farsangi Bál  . 
- Az első áldozó fiatalok szülei részére,  január 29 – én vasárnap de: 10 órakor tartunk megbeszélést.  
- Gyertyaszentelő B.A ünnepén febr. 2 – án, csütörtök, este: 18: 00  órakor kezdődő  
                                           szentmisén lesz az első áldozók, bemutatása, fogadalomtétele.  
- Képviselőtestületi ülés lesz: február  7  – én  kedd, este 18 : 00 órakor  

- Március 1 – én, Hamvazószerda. 
- Április 2 – án,  Nagyböjt 5. vas. Feketevasárnap lesz a betegek kenetének feladása. 
- Április 16 – án Húsvétvasárnap. 
- Megtartjuk Szt. Adalbert püspöknek, templomunk védőszentjének a búcsúnapját,  
                                         2017. április 23 – án, vasárnap, de: 11 órakor. 
-  Május 27 – én szombat, Pünkösdváró ökumenikus nap 
- Első áldozás, 2017. június 11 - én, vasárnap de: 9 órakor lesz. 
- Úrnapja június 18 – án  vas. 9 óra     - Lelki napok: Nagyböjtben és Adventben is lesznek.        
- Megtartjuk Szt. Antal ünnepén, június 13 – án, kedden. :  Du: fél 6   órakor, a gyermekek   
                                              megáldását, a liliomos ünnepet. 
- Tanévzáró szentmise: június 11 – én,  vasárnap de: 9 órakor lesz      
- Tanévnyitó szentmise: szeptember 17 – én,  vasárnap de: 9 órakor lesz. 
- Mivel, Dr. Beer Miklós, Egyházmegyénk püspöke, 2014. szeptember 28 – án, újra áldotta 

templomunkat és a plébániát, ezért minden évben megemlékezünk erről a napról, az előző vasárnap:  
                            2017. – ben,  szeptember 24 – én, vasárnap, de: 11 órakor.  
- Szentségimádási nap lesz minden hét, csütörtök este: nyáron: este ½ 7 óra, télen este: ½ 6 óra  
- A hónap 13 – án, amennyiben nem ütközik más ünneppel, vagy szertartással, du: 17 : 00  órakor,     
                                                          Fatimai imaórát tartunk. 
- Májusban: Májusi litániát , este: fél 7 órától tartunk. 
- Októberben: Rózsafüzért imádkozunk este: fél 6 órától. 
- A hónap 27- én a Szt. Mónika Család Tagjai, imaórát tartanak, du: 17 : 00  órakor. 
-  Bibliaórák, a Múzeumban: január 10 – én kedden,    febr. 7 – én kedden,    
           március 7 – én kedden,      április 11 – én kedden,  november 7 – én, december 12 – én,                      
                                             A Bibliaórák mindig este: ½ 6 órakor lesznek 
 - Ebben az évben, a szentmisékben nem lesz változás, Hétköznapokon, reggel:  7 : 00 órakor  

                                    lesznek a SZENTMISÉK, kivétel a csütörtök és a  szombat.  
      Ezeken a napokon csak  este 18 : 00 órakor. Vasárnap és ünnepeken:  reggel:  7 : 00 óra,  
                       délelőtt: 9 óra,  11 óra, és este: 18 : 00 órakor lesz szentmise! 

Köszönjük az „egyházi hozzájárulásokat”!  Továbbra is lehet fizetni „egyházi hozzájárulást” a 
plébánián, A Kereskedelmi és Hitelbanknál az Egyházközség számlájára, befizetéssel, vagy 
átutalással, és a templomunk sekrestyéjében is. A hozzájárulás a kereset, vagy a nyugdíj 1% - a.  

        Irodai órák: Hétfő, kedd, szerda, péntek: reggel   9 ó – tól -  ½ 12 - óráig,   
                                                                   és délután: 15 : 00 ó – tól – 16 : 30 óráig.   
                      Telefon: 06 / 37 / 342 – 820    Honlapunk: http://hatvan-belvaros.hu 

                   
A múltunk, a jelenünk Isten kezében van, de, ha a jövőnket is az Ő 
kezébe tesszük, akkor boldog emberek lehetünk. Bár, érhetnek és 
érnek is veszteségek, és küszködünk sokszor a napi feladatainkkal, de 
tudunk megelégedett lélekkel élni.  Tudunk szeretni, és szeretetet 
elfogadni. Gondolunk azokra is, akik betegek, akik fájó szívvel 
gyászolnak, akik otthontalanok, akik magányosak, és akiknek most 
nincsen öröme. A reánk áradó isteni szeretet adjon reménységet, adjon 
örömteljes békés karácsonyi ünnepet és szeretetben megélt  
                           hétköznapokat mindnyájunknak! 
 
 
 

 

 
 
 
 

 

http://hatvan-belvaros.hu/

